

AWARD CITATION

For politruk IVANOV VIKTOR YEFIMOVICH,
Commissar of the 1st artillery battery, 42 separate artillery squadron.

1.	Birth year	1909
2.	Nationality	Russian
3.	Social background	Worker from a worker's family
4.	Party membership	VKP(b) member since 1932
5.	In Red Navy service since	1931
6.	Participation in the civil war	None
7.	Wounds and contusions	None
8.	Previous award recommendations	None
9.	Previous awards and commendations	Gratitudes from the head of the artillery troops of 25 rifle division for excellent and precise artillery fire at the enemy targets.
10.	Service in the White army or armies of capitalistic states, enemy captivity	None, none
11.	Precise adress	1st artillery battery, 42 separate artillery squadron, Odessa Navy base, Black Sea Fleet.

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

On 03 September [*red. 1941*], the mighty storm of his artillery battery fire stopped the advance of the enemy infantry and tanks near the hill 60.3.

On 09 September [*red. 1941*], his artillery battery precise fire scattered concentration of enemy infantry and tanks attempting to break through our line.

On 10 September [*red. 1941*], he fired 24 shells at the enemy infantry near the hill 63.9 and forced the enemy to run away.

He built a cohesive initiative team at the battery, which provides reconnaissance information on the enemy positions and movements.

He conducts extensive work among the civil population present around the battery positions.

He ensured high moral and political sprit among the personnel, despite daily enemy barrages aimed at the battery.

He deserves to be recommended for state award order "RED STAR".

Commander of 42 separate
artillery squadron
Captain *signature*
/DENNEBURG/

Commissar of 42 separate
artillery squadron
Sr.Politruk *signature*
/REZCHIKOV/

II. Conclusion of the superiors

He deserves order "RED STAR"

Commander of the Odessa Navy base
Contre-Admiral *signature*
//

Commissar of the Odessa Navy base
Regimental Commissar *signature*
//

13 September 1941

He deserves order "RED STAR"

Commander of Odessa Defence area
Contre-Admiral *signature*
/ZHUKOV/

Military council members
Div. Commissar *signature* /VORONIN/
Div. Commissar *signature* /AZAROV/
Brig. Commissar *signature* /KOLYBANOV/

27 September 1941

Числ ам 29/11/44

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

На Политрука ИВАНОВА Виктора Ефимовича Комиссара 1-й батареи 42-го Отдельного Артиллерийского Дивизиона

- 1. Год рождения- 1909
- 2. Национальность- русский
- 3. Соцположение и происхождение- Рабочий из рабочих
- 4. Партийность и стаж- Член ВКП/б/ с 1932 года
- 5. С какого года в РККА- с 1931 года
- 6. Участие в гражданской войне- не участвовал
- 7. Ранения и контузия- Не ранен и не контужен.
- 8. Представлялся ли ранее к награде и за что- нет
- 9. Какие имеет поощрения, награды и за что- Благодарности от начальника Артиллерии 25 стрелковой дивизии за отличную и меткую стрельбу по противнику.
- 10. Служба в белых армиях и других буржуазных и пребывание в плену- Не служил, в плену не был.
- 11. Подробный адрес- 1-я Батарея 42-го Отдельного Артиллерийского Дивизиона Одесской Военно-Морской Базы ЧФ

1. Краткое и конкретное изложение подвига или заслуг:

3 сентября мощным шквальным огнем своей батареи заперла продвижение пехоты и танков в районе высоты 60,3.
 9 сентября метким огнем рассеял пехоту противника и скопление танков пытавшихся прорваться через нашу оборонительную линию.
 10 сентября выпустил 24 снаряда по пехоте противника в районе высоты 63,9 и обратил противника в бегство.
 Сколотил боевой актив на батарее, который обеспечивает разведанными о расположении и движении противника ведет большую работу среди гражданского населения в районе расположения батареи.
 Обеспечивает высокое политико-моральное состояние личного состава, не смотря на ежедневное обстреливание противником батареи.
 Достоин представления к правительственной награде Ордена "Красной Звезды"

КОМАНДИР 42-го ОАД
Капитан
/ЛЕННЕНБУРГ/

ВОЕНКОМ 42-го ОАД
Ст. Политрук
/РЕЗЧИКОВ/

Резику

2. Заключение вышестоящих начальников.....

Достоин награды орденом "Красная Звезда"
Командир Отряда *Воинский Милль*
Капитан Адмирал Куликов *Командир батареи*

13-18-44

Достоин награждения орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"

КОМАНДУЮЩИИ ВОЙСКАМИ
ОДЕССКОГО ОБОРОНИТЕЛЬНОГО Р-НА
КОНТР-АДМИРАЛ /ЖУКОВ/

Жуков
"27" сентября 1941 г.

ЧЛЕНЫ ВОЕННОГО СОВЕТА
ДИВИЗИОННЫЙ КОМИССАР
/ВОРОНИН/
ДИВИЗИОННЫЙ КОМИССАР
/АЗАРОВ/
БРИГАДНЫЙ КОМИССАР
/КОДЛИБАНОВ/